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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

16:00, tak że witam Państwa bardzo serdecznie na Komisji Finansów Publicznych w dniu 26 września 

2023 roku. Mamy kworum, otwieram posiedzenie dzisiejszej Komisji. Witam Szanownych Państwa 

Radnych, Naczelników wydziałów, Dyrektorów jednostek i Gości, których również mamy dzisiaj z nami. 

Porządek obrad został bez zmian, natomiast punkt 13 omówimy po punkcie 7. Przechodząc do punktu 

trzeciego proszę Państwa Radnych o przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Finansów Publicznych 

z dnia 29 sierpnia 2023 roku. Czy ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od 

głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 4, jest to analiza sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Tychy za pierwsze półrocze 2023 roku. Tutaj wszystko otrzymaliśmy od Pani Dyrektor. 

Pani Dyrektor jest dzisiaj z nami tak że... (niewyraźne) ja już jestem (niewyraźnie), przepraszam. W 

punkcie 4 mamy analizę sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Tychy za pierwsze półrocze 2023 

roku, i tu mamy Pana Naczelnika. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Sprawozdania nie było, Szanowni Państwo, ze względu na to, że ustawodawca zmienił przepisy ustawy 

o finansach publicznych, nie ma już na dzień dzisiejszy obligu sporządzania takiego sprawozdania. A 

zatem no odstąpiliśmy tutaj jak gdyby od... 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Czyli mamy tylko ten komunikat który otrzymaliście Państwo Radni na tablety. I przechodząc do punktu 

5, jest to działalność i finanse Miejskiej Biblioteki Publicznej w Tychach. Mamy panią dyrektor dzisiaj z 

nami, tak że otwieram dyskusję. Jeżeli są jakieś pytania, to proszę. Nie ma pytań. To bardzo dziękujemy 

Pani Dyrektor za przesłanie materiałów. A my przechodzimy do punktu 6, jest to zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów 

dzierżawy oraz zawarcia umów ciężarowy nieruchomości stanowiących własność gminy. Pani Naczelnik 

Katarzyna Szymkowska, proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 

Szanowni Państwo, przedstawiam Państwu projekt uchwały z prośbą, abyście Państwo wyrazili zgodę 

na to, aby pan Prezydent mógł odstąpić od przetargowego zawarcia umów dzierżawy i zawrzeć takie 

umowy. Załącznik do projektu uchwały wskazuje na sześć nieruchomości, sześć pozycji, szczegółowe 

dane, w tym także dodatkowe związane z poszczególnymi umowami (niewyraźnie) w materiałach 

dodatkowych dołączonych do projektu uchwały. Zatem proszę o pozytywne zaopiniowanie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 7, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie darowizny na cel publiczny nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Tychy. Pani 

Naczelnik, proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 

Szanowni Państwo, przedkładam Państwu projekt uchwały z prośbą abyście Państwo wyrazili zgodę 

na to, aby gmina mogła dokonać darowizny nieruchomości położonej w Tychach przy ulicy Lokalnej. 

Jest to działka o numerze 1114/26, ona ma powierzchnię 12 991 metrów kwadratowych. Darowizna 

nastąpiłaby na rzecz Spółki MASTER – Odpady i Energia Spółka z o.o., następowałaby na cel publiczny, 

to jest rozbudowa międzygminnego zakładu kompleksowego zagospodarowania odpadów 

komunalnych, w ramach którego na nieruchomości ma powstać instalacja do doczyszczania odpadów 

komunalnych, budowlanych przepraszam i rozbiórkowych, place magazynowe dla pojemników i 

kontenerów na odpady segregowane i niesegregowane oraz zaplecze transportowe. Działka ta stanowi 

własność gminy. Stała się nią wskutek postępowania wywłaszczeniowego, została wywłaszczona od 

osoby fizycznej na rzecz gminy z przeznaczeniem na inwestycje celu publicznego. W miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego uchwalonym przez Radę Miasta teren ten przeznaczony jest 
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właśnie na cele publiczne. Gmina zawarła porozumienie ze spółką MASTER. Spółka MASTER pokryła 

koszty związane z dopłatą kwoty odszkodowania, która decyzją Prezydenta Miasta Tychy została 

określona, zatem proponujemy Państwu przekazanie tej działki w dzierżawę, bo jest to w chwili obecnej 

jedyna forma, która pozwoli, darowizna przepraszam, jest to jedyna forma, która pozwoli spółce na 

władanie tą nieruchomością i docelowo rozbudowanie zakładu na cele określone w paragrafie 2 projektu 

uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały.  

Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję 

Pani Naczelnik. I przechodzimy teraz do punktu 13, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie udziałów posiadanych przez Gminę Tychy w kapitale zakładowym 

Oczyszczalnia Ścieków Czułów Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Tychach. Proszę.  

 

Naczelnik Wydziału Przekształceń i Nadzoru Właścicielskiego Katarzyna Rogóż-Urbanek 

Dzień dobry Państwu. Sprawa sprzedaży udziałów Oczyszczalni Ścieków Czułów była już omawiana 

przez nas w kwietniu bieżącego roku. Występowaliśmy już do Państwa o pozytywne zaopiniowanie 

takiej koncepcji. Natomiast były przywołane wtedy argumenty, które stają za tą sprzedażą. 

Uczestniczymy w spółce od ponad 20 lat i nie mamy żadnego wpływu de facto na jej funkcjonowanie, 

mamy za mało kapitału zakładowego, 19,5%, dodatkowo nie jest wypłacana dywidenda i decyzja o jej 

wypłacie nie należy do nas. Zresztą przyznam, że wyniki spółki też nie są jakieś szczególne, za rok 

ostatni było to minus 56 000, więc jakby nie tracimy tutaj niczego. Natomiast sprawą podstawową jest 

fakt, że gmina przystąpiła do tworzenia spółki tylko z tego powodu, że było początkowo planowane 

przyłączenie do oczyszczalni Czułów całego Czułowa i funkcjonowała też w ramach tej oczyszczalni 

Osada. Z  biegiem czasu ze względu na fakt, że gmina dostała środki z Unii Europejskiej na realizację 

gospodarki ściekowej w Tychach, kanalizacja Czułowa została włączona do oczyszczalni w 

Urbanowicach, potem odpadła też Osada i na dzień dzisiejszy spółka wyłącznie oczyszcza ścieki 

Papierni, czyli obiektu prywatnego. W związku z tym jakby odpadła ta przesłanka uczestniczenia w 

spółce. Przyczyną wystąpienia po raz kolejny do Państwa z prośbą o podjęcie uchwały jest fakt, że 

toczymy spór z Wojewodą na temat podstawy prawnej podjęcia tamtej poprzedniej uchwały. Uważa on, 

że uchwała Rady Miasta z 25 kwietnia 2002 roku w sprawie określania zasad wnoszenia, cofania, 

zbywania, udziałów i akcji przez Zarząd Miasta nie została właściwie ogłoszona wtedy, kiedy była 

podjęta, czyli w roku 2002, powinna zostać ogłoszona zdaniem Wojewody  w Dzienniku Urzędowym, 

my się z tym nie zgadzamy. Sprawa jest w sądzie i nie wiem jak długo potrwa, stąd wystąpiliśmy jeszcze 

raz do Państwa z powołaniem na inną podstawę prawną i prosimy o podjęcie uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jedna osoba wstrzymująca 

się i reszta za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 8, czy tam wracamy. I tu mamy punkt 8 i 9  jeśli chodzi 

o finanse, więc przeczytam oba po kolei. Punkt 8 jest t zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Miasta Tychy na rok 2023 oraz punkt 9 jest to zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w dwuletniej prognozie finansowej Miasta Tychy na lata 2023-2038. Pan 

Naczelnik, proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, zacznę od budżetu jak zawsze zmiana dotyczy zwiększenia planu dochodów o 

kwotę 43 314 462 złote. Jeżeli chodzi o dochody, to cała ta kwota dotyczy dochodów bieżących i 

właściwie wynika z otrzymania jednorazowej subwencji ogólnej na uzupełnienie dochodów zgodnie z 

informacją Ministra Finansów. Pamiętają Państwo medialną informację o przyznaniu 13 miliardów 

złotych dla samorządów, ogółem zrekompensowania ubytków w PIT-cie. No i tutaj z tej kwoty  

43 000 000 ponad dla Miasta Tychy. Środki te wpłyną w trzech ratach. Pierwszą ratę już otrzymaliśmy 

na konto, resztę planujemy otrzymać w czwartym kwartale. Jeśli chodzi o plan wydatków, to tutaj z kolei 

planujemy zmniejszenie o niecałe 6 000 000 złotych. Natomiast pod tym zmniejszeniem w kwocie 

ogółem kryją się zmiany zarówno w wydatkach bieżących, jak i wydatkach majątkowych. Jeżeli chodzi 

o zwiększenia wydatków bieżących, to kwota ponad 12 000 000 złotych. No i tutaj, w związku z 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=502852

Data wygenerowania dokumentu: 2024-09-01 2:18:00



uzyskanymi dochodami uzupełniamy plan wydatków, jeżeli chodzi o oświatę przede wszystkim.  

7 500 000 złotych na dotacje dla niepublicznych placówek oświatowych. Konstruując projekt budżetu 

na bieżący rok już zapisywaliśmy tam wcześniej w uzasadnieniu, że nie zabezpieczyliśmy pełnej kwoty, 

która wynikała z wyliczeń Miejskiego Centrum Oświaty, dlatego teraz to uzupełnienie. Zwiększamy 

także, jeśli chodzi o oświatę, koszty zużycie energii elektrycznej, mediów, co, gazu, wody, 

odprowadzenia ścieków. To jest kwota ponad 1 500 000 złotych. A także zmienia się kwota odpisu na 

Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych w związku z odmrożeniem kwoty przez stronę rządową.  

Kolejna tutaj zmiana, która kosztuje budżet miasta prawie 700 000 złotych, a więc te pozycje po stronie 

wydatków bieżących uzupełniamy. Zwiększamy także pulę wydatków majątkowych, jest to ponad  

13 500 000 złotych. I tutaj o dwóch pozycjach głównie chciałem powiedzieć. Pierwsza to podwyższenie 

kapitału zakładowego w spółce Megrez, dokładamy ponad 8 500 000 złotych. I Tu trochę podobna 

sytuacja jak z oświatą, też na etapie projektu nie udało nam się pełnej kwoty zabezpieczyć na pokrycie 

kosztów remontu piątego piętra budynku łóżkowego szpitala, czyli między innymi oddziału chirurgii 

ogólnej, onkologicznej i chirurgii rekonstrukcyjnej narządu ruchu, i głównie na ten cel to zwiększenie. 

Drugą z pozycji zwiększeń w wydatkach majątkowych to kwota ponad 3 500 000 złotych, o którą 

zwiększamy plan w tym roku na termomodernizację i modernizację Teatru Małego w Tychach, z tym, że 

jest to zwiększenie, które wynika z faktu, że wykonawca na placu budowy prowadzi pracę właściwie z 

wyprzedzeniem w stosunku do harmonogramu rzeczowego, przedłożonego wcześniej, tak że te środki 

te 3 500 000 złotych po prostu tylko i wyłącznie przesuwamy z roku 2024 na rok 2023. I mam nadzieję 

że uda nam się tutaj łącznie te ponad 16 000 000 złotych na ten cel, które zostanie w planie po zmianie 

w pełni wykorzystać. Zostanie 10 000 000 na rok przyszły w WPF-ie. Z kolei po stronie wydatków 

bieżących zmniejszenia to kwota ponad 5 500 000 złotych, wynika z aktualizacji poręczeń udzielonych 

przez miasto spółkom, czyli TTBS-owi i RCGW, po prostu aktualizujemy tutaj plan bieżący w związku z 

dokonanymi już spłatami rat pożyczek i kredytów przez te spółki a poręczonych przez miasto, tak że te 

środki w WPF-ie też za chwilę będziemy przesuwać na lata kolejne. Drugą pozycją zmniejszenia są 

odsetki, tutaj pulę zaplanowaną na odsetki od tytułów dłużnych zmniejszamy ponad 3 000 000 złotych,  

to jest fakt przeniesienia części kredytów z Europejskiego Banku Inwestycyjnego na planowane na 

sfinansowanie inwestycji. Jest to związane z kolejną pozycją zmian w budżecie, czyli ze zmniejszeniami 

wydatków majątkowych. Tutaj Państwo w uzasadnieniu mają bardzo dokładnie opisane 24 pozycje 

zmniejszeń na tytułach inwestycyjnych na kwotę ponad 26 000 000 złotych. Już tych tytułów nie będę 

omawiał, one są wymienione dokładnie i szczegółowo w uzasadnieniu. Jeżeli chodzi o zmianę z kolei 

w WPF-ie, to zmiany dotyczą lat 2023-2031. Jeżeli chodzi o lata 2023 i właściwie w dużej mierze 2024 

no to są one spójne ze zmianą w uchwale budżetowej i wynikają częściowo z przeniesień właśnie tych 

środków na rok 2024. Oprócz tego w roku 2024 w dwóch przedsięwzięciach zwiększamy nakłady. 

Pierwszy z nich to jest rozbudowa ulicy Sosnowej na odcinku od ulicy Browarowej 4-6, ulicy Bocznej do 

ulicy Obywatelskiej, tam wprowadzamy, mieliśmy w WPF-ie dzisiaj zabezpieczone środki wyłącznie na 

opracowanie dokumentacji projektowej, do WPF-u wprowadzamy nakłady w wysokości 800 000 złotych 

na rok przyszły i to samo dotyczy zadania pod nazwą budowa drogi bocznej ulicy Browarowej 6-4 wraz 

z sięgaczami. Tutaj mieliśmy już w WPF-ie kwotę na realizację w kwocie 1 300 000 złotych, ale 

zwiększamy ją do poziomu 2 600 000 złotych, oczywiście na rok przyszły. Jest to związane z faktem 

takim, że już po wykonaniu dokumentacji projektowej planujemy ogłoszenie przetargu i podpisanie 

umów z wykonawcami tych dwóch zadań jeszcze w roku bieżącym. Z kolei zmiany, które są w kolejnych 

latach prognozy, czyli 2025-2031 wynikają z dostosowania poręczeń do aktualnych harmonogramów 

dla tych dwóch naszych spółek i ze zmianą rozchodów w związku z przesunięciem części kredytów z 

EBI na rok przyszły. To chyba tyle w skrócie, dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję dla tych dwóch punktów. Pan Radny Józef Twardzik. 

 

Radny Józef Twardzik 

Zabieram głos w sprawie dwóch inwestycji w Czułowie, ulica Palmowa i ul. Piaskowa. W budżecie 

miasta na 2023 zawarta jest ulica Palmowa 5 000 000 złotych, ulica Piaskowa (niewyraźne). W miesiącu 

sierpniu dokonaliśmy zmiany tego budżetu, zmniejszając ulicę Piaskową o 2 193 000 i ulicę Palmową o 

1 198 000, zmniejszając, we wrześniu, czyli w tym miesiącu zwiększamy ulicę Piaskową o 354 000 i 

zwiększamy ulicę Palmową o 91 000. Proszę wyjaśnić te sprawy,  które zaistniały. Dlaczego najpierw 

zmieniamy, zmniejszamy kwotę, a po miesiącu zwiększamy. 
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Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Piszemy w uzasadnieniu, ja może jedno zdanie, zanim poproszę może Pana Dyrektora jeszcze o 

uzasadnienie. Tak, miesiąc temu Pan Dyrektor tutaj wspominał o tym, że przenosimy płatność końcową, 

tak, na rok 2024 w obu tych zadaniach. Na tej sesji mamy zwiększenia nie tylko w tym roku, ale również 

i przyszłym związane z waloryzacją umów z wykonawcą zadania. Tak że łącznie faktycznie te kwoty są 

takie jak tutaj Pan Radny mówi, 400 000, prawie 450 000 w tym roku i ponad 200, jak dobrze patrzę,  

30 000 na lata przyszłe. Czy jeszcze Pan Dyrektor chce coś dodać, czy... 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Znaczy ja tylko potwierdzam tutaj jakby słowa Pana Naczelnika. Pierwsze przesunięcie wynikało, że 

zadanie planujemy zakończyć w przyszłym roku, czyli płatność końcowa, która wynosi 20% inwestycji 

została przeniesienia na przyszły rok, no bo faktura się musi pojawić po dokonaniu odbioru, a jeżeli 

chodzi o zabezpieczone (niewyraźne) wynikają one z wyliczonej waloryzacji, ponieważ były znane 

wskaźniki GUS-owskie, została wyliczona wskaźnik waloryzacji (niewyraźne) jak na innych kontraktach 

budowlanych zapłacona (niewyraźne) z powodu wzrostu cen. 

 

Radny Józef Twardzik 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Jeżeli nie ma więcej pytań, to przechodzimy do zaopiniowania punktu 8, czyli projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Tychy na rok 2023. Ktoś z Państwa Radnych jest 

przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. I Proszę Państwa, 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Tychy lata 

2023-2038, jest to punkt 9. Czy ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od 

głosu? Jednogłośnie za, dziękuję ślicznie. Przechodzimy do punktu 10, jest to zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały numer XLVII/872/23 Rady Miasta Tychy z dnia 9 lutego 2023 roku 

w sprawie zaciągnięcia kredytu w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie wydatków 

majątkowych Miasta Tychy w latach 2023-2026. Proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, zmiana oczywiście wynika ze zmiany uchwały budżetowej na rok bieżący i dotyczy 

przesunięcia transzy kredytu z Europejskiego Banku Inwestycyjnego na sfinansowanie wydatków 

majątkowych, w związku z tymi przesunięciami, o których Państwu przed chwilą opowiadałem kwotę  

31 500 000 przesuwamy do zaciągnięcia z roku bieżącego na rok przyszły. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 11, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 

0150/XXVII/596/09 Rady Miasta Tychy z dnia 29 stycznia 2009 roku w sprawie przyjęcia regulaminu 

wynagrodzenia nauczycieli w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest miasto. 

Proszę. 

 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Szanowni Państwo, niniejszy projekt uchwały jest właściwie kontynuacją tego, co podjęliście Państwo 

na poprzedniej sesji, gdzie zwiększaliśmy niektóre wydatki, a w szczególności wydatki funkcyjne 

dyrektorów i wicedyrektorów. Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom zarówno dyrektorów, jak i związków 

zawodowych zwiększamy jeszcze dwa dodatki, a mianowicie dodatki funkcyjne nauczycieli, którym 

powierzono inne stanowisko kierownicze w szkole, to są kierownicy szkoleń praktycznych warsztatów 

szkolnych, kierownicy sekcji w szkole muzycznej. Tutaj podnosimy z 500 do 800 złotych ten dodatek i 

dodatek dotyczący szkoły specjalnej za pracę z dziećmi upośledzonymi umysłowo w stopniu 

(niewyraźne) podnosimy ten dodatek o 2%. Skutki finansowe tej uchwały są prawie znikome, ponieważ 

zmiany te dotyczą bardzo niewielkiej grupy nauczycieli. Dziękuję. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 12, jest to zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę numer 

XII/232/19 z dnia 31 października 209 roku w sprawie powierzenia obsługi wspólnej Środowiskowego 

Domu Samopomocy "Mozaika" w Tychach Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Tychach ze 

zmianami, proszę. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Rogalska 

Szanowni Państwo, od 2020 roku Ośrodek Pomocy Społecznej wprowadziło obsługę wspólną 

Środowiskowego Domu Samopomocy. Od stycznia 2024 (niewyraźne) wspólnej przejmie Centrum 

Usług Wspólnych. Proszę o pozytywne zaopiniowanie tego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 14, sprawy bieżące i wolne wnioski. Tu mamy gościa, Pan                     , 

proszę. 

 

Mieszkaniec 

Ja mam takie pytanie, bo wczoraj na Komisji padło stwierdzenie (niewyraźnie) w odpowiedzi na pytanie 

pani Edyty Danielczyk, która się zapytała (niewyraźne) po prostu wprowadzić zasadę, realizować 

politykę (niewyraźne) na dwie rodziny ma przypadać tylko jeden samochód. Pan Lorbiecki stwierdził tak 

to jest prawidłowe i taka według nowego planu, według nowego planu taka polityka jest realizowana. 

Niestety w wolnych wnioskach nie było już Pana Prezydenta Śmietańskiego, tutaj też niestety nie ma 

żadnego prezydenta, bo chciałem się ich zapytać o to, czy popierają taką politykę, że w Tychach na 

dwie rodziny ma przypadać jeden samochód. Chciałbym zapytać o taką politykę Radnych, czy popierają 

taką politykę, bo taka polityka w naszym mieście jest realizowana. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

No ja tylko chciałem powiedzieć, że tak, Panowie Prezydenci, czy nawet zastępcy, Pani Prezydent no 

nie muszą być obecni na komisjach. Jeśli chodzi o pana pytanie, no nie jest to skierowane dzisiaj do 

Komisji Finansów, tak więc no nie jesteśmy w stanie tutaj odpowiedzieć.  

 

Mieszkaniec 

Proste pytanie po prostu. Da się zastanowić w minutę, w dwie minuty.  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Oczywiście, no ja myślę, że to można w kuluarach z Radnymi porozmawiać, ale nie dzisiaj na Komisji 

Finansów, tak że dziękuję ślicznie. Czy są jeszcze jakieś pytania? Pan Józek Twardzik, proszę. 

 

Radny Józef Twardzik 

W budżecie miasta na realizację inwestycji przebudowa ulicy Szkolnej jest zapis na 602 000 złotych, z 

tego 400 000 na zakup nieruchomości. Czyli jest to w gestii pani Szymkowskiej, ale jej nie ma i 202 000 

na realizację tej inwestycji przez Miejski Zarząd Ulic i Mostów. Czy Pan ma wiedzę jak wygląda na dzień 

dzisiejszy nabycie tych nieruchomości pod przebudowę ulicy Szkolnej?  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Dyrektor, proszę. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Tryb wywłaszczenia jest kompetencją Pani Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. Co do 

zasady wywłaszczenia są przeprowadzane wraz z wydaniem decyzji ZRiD, jesteśmy w trakcie 

procedowania decyzji ZRiD, planujemy, że uzyskamy ją w tym roku, więc wypłata nieruchomości 

zapewne odbędzie się, odszkodowań za wykup nieruchomości w roku przyszłym. Realizacja tej 
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inwestycji jeżeli zostaną zabezpieczone środki w WPF-ie będzie realizowana także w roku przyszłym 

albo w kolejnym, w którym Miasto Tychy postanowi zabezpieczyć środki na jej realizację. 

 

Radny Józef Twardzik 

Czyli w 2023, nie będzie realizowana inwestycja fizycznie, i teraz uwaga do Pana, należy przygotować 

zmiany tego zapisu, który jest w budżecie i przenieść go na rok 2024. To jest procedura budżetowa. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Znaczy tak, tych zadań pewnie już widzą Państwo, że w przedłożonym projekcie już było 26 tytułów 

zadań, które z różnych przyczyn nie uda nam się ich zrealizować w tym roku i przenosimy je w WPF-ie 

na rok przyszły. Pewnie na sesji październikowej w związku z tym, że otrzymaliśmy właśnie materiały 

do pracy nad projektem budżetu na rok przyszły pewnie jeszcze jakieś tytuły się pojawią, tak że jeżeli 

będzie sygnał od dysponentów środków, że nie jest możliwa realizacja wypłat czy realizacja danych w 

tym roku to adekwatnie środki te będą przenoszone na rok przyszły. 

 

Radny Józef Twardzik 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Jeszcze Pan Radny Marek Gołosz. 

 

Radny Marek Gołosz 

Chciałam odpowiedzieć mieszkańcowi Panu                   odnośnie tego pytania i założenia, że jedno 

miejsce parkingowe na dwóch lokatorów powiedzmy, uważam też, że to jest za mało, (niewyraźne) z 

góry, założyć, że minimum jedno miejsce parkingowe na jeden numer, na jednego lokatora. I jeszcze i 

jeszcze i jeszcze chciałem tutaj złożyć wniosek odnośnie drogi. Wnioskuję do Prezydenta Miasta Tychy 

o remont drogi ulicy Targiela. Mieszkańcy mi tutaj apelują, interweniują, że są dziury na tej drodze i po 

prostu nie można jeździć. Proszę o (niewyraźnie) 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Poddaję wniosek pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się 

wstrzymał od głosu. Jednogłośnie za. Dziękuję. Pan Radny Dariusz Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja mam pytanie odnośnie Szkolnej, bo tam miała być decyzja wydana już w czerwcu, później była 

dyskusja, chyba w czerwcu Pan Przewodniczący Komisji się pytał, czemu to się tak wlecze. Było 

mówione o trzecim kwartale, trzeci kwartał się kończy, a teraz słyszymy, że mamy, może się w tym roku 

uda. To już jest drugi rok w budżecie albo trzeci ten projekt tam. Co jest powodem takiego opóźnienia 

tych prac projektowych?  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Dyrektor, proszę. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Szanowni Państwo, ja wczoraj składałem szczegółowe sprawozdanie w tym temacie, jakby dla 

wszystkich inwestycji (niewyraźne) znajduje się na Biuletynie Informacji Publicznej, (niewyraźne) do 

Biuletynu Informacji Publicznej. Bo wczoraj było posiedzenie w bardzo podobnym składzie, te same 

zapytania były, te same ulice, tak że… 

 

Radny Dariusz Wencepel 

No ale jesteśmy na Komisji, Pan Radny Przewodniczący Twardzik poruszył temat tego nie zrobienia 

tego, tej drogi, zrobili przesunięcie i mieszkańcy chcą wiedzieć dokładnie czemu to tak jest. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Czyli że jeżeli chodzi o ulicę Szkolną (niewyraźne) jestem tutaj, mam przed sobą WPF. Środki finansowe 

na budowę nie były zabezpieczone na ten rok i przewidziane są… 
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Radny Dariusz Wencepel 

My nie mówimy o budowie, mówimy o projekcie. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Tak, dlatego przewidziane na zapłatę za projekt w tym roku zostanie to zrealizowane tak jest to 

przewidziane. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Termin był w czerwcu, tak było przewidziane. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Tak, składaliśmy tak jakby wyjaśnienia, że wydłuża się procedura uzyskania decyzji ZRiD, wynika to z 

uzgodnień branżowych oraz przekształceń działki, każda taka zmiana wpływa na wydłużenie procedury 

postępowania (niewyraźne) ZRiD-u.  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Tak że jakby… 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Czy są jeszcze jakieś pytania?  

 

Radny Józef Twardzik 

Jeszcze jest jedna sprawa do Pana Panie Naczelniku. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Józef Twardzik. 

 

Radny Józef Twardzik 

Ulica Czarna w budżecie miasta zapisana była kwota 1 300 000 złotych. Zdejmujemy 600 000 w 

miesiącu wrześniu i zostaje 700 000. Państwo proponujecie zwiększyć tą kwotę o 3 700 000 złotych, 

czyli zmienia się w ogóle charakter tej inwestycji, bo wcześniej było mówione, że na ulicy Czarnej robimy 

chodnik, chodnik za 1 300 000 złotych. W tej chwili w budżecie wieloletniej prognozie finansowej  

3 700 000, czyli w ogóle jest charakter i zadanie większe, aniżeli to co żeśmy przewidywali. W związku 

z tym, ponieważ Pan to śledzi, Panie Dyrektorze, proszę powiedzieć, jakie są zamierzenia Miejskiego 

Zarządu Ulic i Mostów odnośnie inwestycji ulicy Czarnej?  

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Charakter inwestycji się nie zmienił. Aktualizacja nastąpiła na podstawie kosztorysu inwestorskiego. Tak 

że szczegóły (niewyraźnie) 

 

Radny Józef Twardzik 

Ale z 1 300 000 na 3 700 000? 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Nie zawsze pełne kwoty są zabezpieczone w wieloletnich planach finansowych. Pełne kwoty w WPF-ie 

zabezpieczone są jak znamy już pełne wartości, przygotowujemy się do przetargu, bo taką już od wielu 

lat prowadzi politykę Miejski Zarząd Ulic i Mostów we współpracy z Urzędem Miasta. Tak że tu już mamy 

jakby szczegółowe kosztorysy inwestorskie. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Czasami wprowadzając te tytuły drogowe do wieloletniej prognozy finansowej opieramy się na 

szacunkach. Nie znamy jeszcze kwoty kosztorysu inwestorskiego, jeżeli procedura dokumentacji 
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przetargowej nie została, dokumentacji projektowej nie została jeszcze zakończona i dopiero kiedy 

poznamy wartość kosztorysu inwestorskiego po zakończonym projekcie czasami uaktualniamy te 

wartości w WPF-ie. Kolejną rzeczą jest jeszcze to Szanowni Państwo, że kwota kosztorysu też nie jest 

równoznaczna z tym, za jaką kwotę tą inwestycję sfinansujemy, bo do tego dochodzi jeszcze 

postępowanie przetargowe, gdzie niejednokrotnie te kwoty znacznie odbiegają od kosztorysów. 

 

Radny Józef Twardzik 

Niezależnie Panie Naczelniku co Pan mówi, 1 300 000 a 3 700 000 to jest kolosalna różnica. To jest 

zupełnie inny charakter inwestycji, nie chodnik po zachodniej stronie ulicy Czarnej, nie chodnik, tylko  

3 700 000 jest to gruba, bardzo gruba inwestycja związana z przebudową  całej ulicy nie chodnika, tylko 

całej ulicy. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Merytorycznie Panie Radny to Wydział czy jednostka jest, Miejski Zarząd Ulic jest odpowiedzialny za 

merytorykę. No my tylko jeżeli chodzi o stronę finansową, dostosujemy się do tego, co zostało 

zaprojektowane albo jaka jest kwota kosztorysu inwestorskiego z projektu. No i nie nam tutaj decydować 

o tym, jaki był wcześniej zakres, czy on się zmienia w międzyczasie, czy się nie zmienia. Tak że to tutaj 

mi się ciężko wypowiadać. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Jeszcze słówko chciałby tutaj pan Dyrektor Arkadiusz Bąk. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Znaczy proszę pamiętać, że te ceny w 2020 w budowlance to widać na chociażby samych (niewyraźnie) 

GUS-owskich wzrosły ponad 40%. Proszę mieć pewność, że jakby teraz drobne łączniki czy sięgacze 

są to wszystkie inwestycje 2 000 000. Nie realizujemy, zakres, trzeba się pogodzić jakby z innym 

poziomem cen w budowlance. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Ale przepraszam to nie jest (niewyraźnie) 

 

Radny Józef Twardzik 

Panie Dyrektorze, skoro będzie 3 700 000 złotych inwestycja jest inna, wobec tego proszę powiedzieć, 

jaka to będzie inwestycja czy tylko to, co żeśmy cały czas planowali chodnik po zachodniej stronie ulicy 

Czarnej, gdzie był problem konfliktu, wiadomo, a teraz jest 3 700 000 złotych, czyli to nie jest chodnik, 

tylko to jest gruba inwestycja drogowa, gruba inwestycja drogowa. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Jak najbardziej udostępnię Państwu plany przebudowy tej drogi, żeby zobaczyć, że czy ona jest zgodna 

z założeniami oraz kosztorys inwestorski. Proszę pamiętać, że likwidacja rowu wiąże się chociażby z 

budową kanalizacji deszczowej, odwodnienia. To wszystko jest związane z budową chodnika, bo 

infrastruktura jest troszeczkę inna, mamy odwodnienia ze strony rowu i je likwidujemy. No to są już, 

zakres rzeczowy nie uległ zmianie, ale jakby jest też infrastruktura towarzysząca, która powoduje to, 

żeby też mieszkańców nie zalewało i trzeba przejąć wody deszczowe między innymi. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Można jeszcze? 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Ale ja rozumiem, ponieważ wcześniejszy kosztorys też obejmował, tak, to o czym Pan mówi, czy nie 

obejmował tego?  
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Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Wcześniej nie było kosztorysu inwestorskiego, powstaje na etapie wykonania, po wykonaniu projektu 

wykonawczego. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Czy się okazało, że jednak o 300%, tak? 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Ciężko się wypowiedzieć na budżet, który nie brałem udziału w jego konstruowaniu, więc jakby jestem 

w stanie, nie jestem w stanie tutaj złożyć na tą odpowiedź z uwagi na okres pełnienia funkcji. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Pan jeszcze                                . 

 

Mieszkaniec 

Ja w tym samym temacie, to może Panie Dyrektorze warto się zapoznać z propozycją, tą którą chcieli 

mieszkańcy, może ona w tym przypadku będzie tańsza, bo tutaj Państwo Radni mówią rozstrzał o 

kilkaset procent. No to widać, że to jest za droga inwestycja. Może faktycznie to, co proponowali 

mieszkańcy bez likwidacji rowu, likwidacji rowów, budowanie kanalizacji będzie tańsza. 

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Szanowni Państwo, ukształtowanie terenu powodowałoby, że z dwóch stron należałoby wybudować 

kanalizację deszczową. To celowo patrząc na układ rozbudowy tej dzielnicy, chodnik będzie potrzebny 

z dwóch stron, ponieważ jest to droga zbiorcza i patrząc, jak się rozbudowuje ta dzielnica układ będzie 

potrzebny.  W mojej opinii jest to główna droga w tej dzielnicy, a układ zabudowy zaczyna pojawiać się 

z dwóch stron i dla tej dzielnicy docelowo będzie potrzebny (niewyraźne). 

 

Mieszkaniec 

(niewyraźne) budujecie z dwóch stron jedna inwestycja (niewyraźne) od razu. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Jeszcze Pan Radny Józef Twardzik.  

 

Radny Józef Twardzik 

Obowiązuje na dzień dzisiejszych uchwała Rady Miasta w sprawie procedury przygotowania 

uchwalenia budżetu miasta. W tej uchwale jest wyraźnie zapisane, że w miesiącu wrześniu, akurat 

jesteśmy we wrześniu, jednostki organizacyjne Miasta i Rady Miasta składają wnioski do projektu 

budżetu na rok następny. Korzystając z tego, składam wniosek, aby w budżecie miasta na rok 2024 

wprowadzona była inwestycja wyniesienia skrzyżowań ulicy Piaskowej z ulicą Bzów oraz ulicy 

Piaskowej z ulicą, Piaskowej, przepraszam Tulipanów z Bzów, i Tulipanów z ulicą Bzów. Taki wniosek 

składam. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Poddaję ten wniosek pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje 

od głosu?  

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Znaczy ja w ogóle nie wiem, nie ma ani mapy, ani niczego Panie Radny. 

 

Radny Józef Twardzik 

Nie trzeba mieć mapy.  

 

(wielogłos) (niewyraźne) 
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Radny Józef Twardzik 

(niewyraźne) na ten rok był składany i Miejski Zarząd Ulic i Mostów ocenił, że nie ma środków na to, w 

związku z tym ja składam wniosek do budżetu na rok 2024. Wniosek idzie do Prezydenta. 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

A jaka jest opinia Komisji Bezpieczeństwa  Ruchu Drogowego w tym zakresie?  

 

Radny Józef Twardzik 

To się ustosunkuje do tego Komisja, no to się Komisja do tego ustosunkuje. Wniosek idzie do 

Prezydenta, nie do Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego. To jest jasne? No. I radni składają 

wniosek na ręce Prezydenta, a nie na ręce Komisji.  

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Najpierw chciałabym się zapoznać z Komisją Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, ile tam było kolizji, 

czy jest to potrzebne. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Żadnej kolizji. 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Tak że przed głosowaniem chciałabym mieć pełną wiedzę nad tym nad czym głosuję. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Dwa wyniesienie, dwie szykany, nie, trzy wyniesienia dwie szykany na odcinku nie wiem, 500 metrów.  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ale, przepraszam, że jeszcze powiem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik. 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

I odpowiedź jest, i ostatnie zdanie Pana Dyrektora Bąka brzmi, że realizacja zadania musi być 

poprzedzona wykonaniem dokumentacji projektowej uwzględniającej między innymi przebudowę 

odwodnienia drogi i tak dalej i tak dalej, dobrze czytam? Tak, na ulicy Tulipanów. I praktycznie rzecz 

biorąc jest tego tam sporo, to nie wiem. 

 

Radny Józef Twardzik 

Pani Przewodnicząca, każda inwestycja wymaga zrobienia projektu i to będzie przyczyną tego, że 

będzie zrobione rozeznanie, będą uwarunkowania terenowe i ewentualnie będzie wprowadzone do 

budżetu miasta. 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ale jest jeszcze to ostatnie zdanie, że biorąc pod uwagę powyższe oraz liczbę zastosowanych 

elementów spowolnienia ruchu na przedmiotowej ulicy, wymienione są wszystkie, należy uznać, że 

budowa wyniesień tarcz skrzyżowań na tej drodze nie jest priorytetem. 

 

Radny Józef Twardzik 

A dalej Pani nie przeczytała wszystkiego?  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Nie, to jest ostatnie zdanie. Ale to jest koniec. 

 

(wielogłos) (niewyraźne) 
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Radny Józef Twardzik 

(niewyraźnie) W ostatnim okresie zaistniało jedenaście zdarzeń. To jest pismo… 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

W ciągu ostatnich 10 lat. 

 

Radny Józef Twardzik 

11 zdarzeń, wystarczy. Wystarczy. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Ja myślę, że Pan Dyrektor odpowie jeszcze raz po prostu na wniosek.  

 

Dyrektor Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Arkadiusz Bąk 

Tak, jak najbardziej odpowiem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

To zagłosujmy jeszcze raz dla jasności. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje 

od głosu? 3 osoby są wstrzymujące się, 4, przepraszam. I reszta jest za. 14 głosów, 4 wstrzymujące, 0 

przeciw, 10 za. Dziękuję. Jeszcze Pan Radny Dariusz Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja chciałem złożyć wniosek do budżetu na przyszły rok o zabezpieczenie środków na remont ulicy 

Nowokościelnej na odcinku od Burschego do Norwida. To jest ponowienie wniosku, który już był, to już 

było w 2018 w budżecie, tylko RPWiK nie miał w planie przebudowy i on już to zrobił, rozpruł tą drogę i 

można to naprawić. Ulica Norwida jakoś szczęśliwie się wylała asfaltem na nowo już a sąsiednia ulica 

jest dalej rozpruta, tak że w pewnością remont tego przyszłym roku na odcinku od Norwida do 

Burschego. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Poddaję ten wniosek pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje od 

głosu? Jednogłośnie za. A pan Radny proszę jeszcze… 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ja jeszcze podnieść jeden temat, jeśli można. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik. 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Mianowicie chodzi o okolice LKS-u Ogrodnik w Cielmicach. Tam doszło do jakiegoś dziwnego zdarzenia, 

gdzie zlikwidowano kontenery, które służyły tym tam korzystającym zawodnikom, bo miano budować 

coś. Nic się tam… 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

I buduje się. 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

No ale ruina stoi, póki co  na razie z informacji ludzi wynika, że nic z tego nie będzie, że tam są jakieś 

problemy w ogóle od początku, że nie ma odwodnienia, nie ma tam czegoś. W każdym razie nic nie 

mają, nie mają na zimę ani kontenerów, gdzie się przebrać, ani się schować i szans też specjalnie na 

to, że to będzie skończone. Chciałabym też, no nie wiem do kogo tutaj, kogo prosić to, żeby się nad tym 

zastanowić, bo to jest dla nich istotna sprawa. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Wydział Realizacji Inwestycji realizuje, myślę, że tutaj do Wydziału Realizacji, proszę zapytać na jakim 

etapie jest to zadanie. 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=502852

Data wygenerowania dokumentu: 2024-09-01 2:18:00



 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Wydział Realizacji Inwestycji. To ja napiszę wniosek po prostu poza Komisją. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, to dziękuję. Czy jeszcze jakieś pytania? 

 

Radny Józef Twardzik 

Ja jeszcze się ustosunkuję do pewnego wyjaśnienia odnośnie mojego wniosku. W ciągu 

komunikacyjnym od ulicy Mikołowskiej do ul. Katowickiej przed ul. Dołową (niewyraźnie). Skrzyżowanie 

ulicy Dołowej z ulicą Mąkołowską wyniesione skrzyżowanie. Przejścia na ulicy Dołowej, przejścia 

wyniesione, skrzyżowania ulicy Dołowej z Tulipanów, wyniesione skrzyżowanie. Dalej jest tu Pan Radny 

Grzegorz, który (niewyraźne) Państwu również potwierdzi, wjazdy do nieruchomości gmin, nie 

gminnych, a pól uprawnych, wjazdy do pól uprawnych po północnej i południowej stronie ulicy tego 

łącznika między drogą Katowicką a Tulipanów, wjazdy do pól uprawnych wyniesione, jeżeli Państwo 

chcecie to zobaczyć to wyciągam zdjęcie i Państwu to pokazuję. I tu jest zasadnicze pytanie, kto tym 

się kierował, żeby wjazdy do pól uprawnych były wyniesione? Może tu usłyszę od Panów, którzy się tak 

mocno tym interesują, a są przeciwni temu, że ja taki wniosek zgłosiłem. Mało to jeszcze do pól 

uprawnych oprócz wyniesień skrzyżowań wykonano przystanek autobusowy, na które rodzina państwa 

                się nigdy nie zgadzała. Czyli nie biorąc pod uwagę opinii rodziny                zrobiono przystanek 

autobusowy do pól uprawnych. Tyle.  

 

Radny Sławomir Sobociński 

Mogę? 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Sobociński. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

(niewyraźne) rozmawialiśmy na ostatniej Komisji i (niewyraźne) ten temat. Pan doskonale wie dlaczego 

tak zostało (niewyraźne) nowa inwestycja, nowy odcinek drogi, buduje się według nowych standardów, 

robi się wyniesienia i zabezpieczenia. 

 

Radny Józef Twardzik 

Wyniesienia do pół uprawnych, tak?  

 

Radny Sławomir Sobociński 

Tak, bo tam planowane… 

 

Radny Józef Twardzik 

Pan nie masz zielonego pojęcia jak była przyczyna… 

 

Radny Sławomir Sobociński 

(niewyraźne) Pan jest najmądrzejszy.   

 

(niewyraźne) (wielogłos) 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Ja myślę szanowni Państwo Radni. Dobra, ta dyskusja do niczego nie zmierza. Czy ktoś jeszcze ma 

jakieś pytania? Pan Radny Marek Gołosz. 

 

(niewyraźne) (wielogłos) 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Panowie p[ogadacie po komisji. Pan radny Marek Gołosz, proszę. Panie Radny, proszę. 
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Radny Marek Gołosz 

Nie chciałbym kolegom przeszkadzać. (niewyraźnie) Ja mam jeszcze jeden wniosek, przypomniało mi 

się, bardzo ważna sprawa, może Przewodniczący będzie wiedział dobrze o tym, bo tuta pełni funkcję 

odnośnie ścieżek rowerowych też, i chodzi mi o remont ścieżki rowerowej od Al. Niepodległości do ul. 

Dąbrowskiego. Nie wiem czy Pan kojarzy. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Darwina. O tą? 

 

Radny Marek Gołosz 

Jest to ten łącznik między (niewyraźne), jest tak zniszczona, że wydaje mi się, że tam można urządzać 

jakieś jazdy, nie wiem, dla tych takich ekstremalnych rowerzystów. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dzieciom się podoba. 

 

Radny Marek Gołosz 

Ja rozumiem, że się podoba, no ale mieszkańcy jak jeżdżą to, to nie jest dla przyjemności.  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

No jest trochę muld na tym odcinku.  

 

Radny Marek Gołosz 

Bardzo, trochę, na całej długości. Bardzo proszę też o zaopiniowanie pozytywne tutaj tego wniosku. 

Wnioskuję do Prezydenta Miasta Tychy o remont ścieżki rowerowej od Al. Niepodległości do ul. 

Dąbrowskiego. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Niech Pan Radny jeszcze tam  dopisze, że to jest wzdłuż ulicy Darwina.  

 

Radny Marek Gołosz 

Dobrze. Ok. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Poddaję ten wniosek pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje 

od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Jeżeli to wszystko na dzisiaj to bardzo dziękuję i zamykam, i 

zamykam dzisiejsze posiedzenie Komisji Finansów. 
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